
PROTOKÓŁ nr 2 
z posiedzenia  

Komisji do spraw majątku spółek miejskich 
Rady Miejskiej w Radomiu 
z dnia 10 grudnia 2018 roku 

 
 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzył i na 
nim przewodniczył Pan Marcin Majewski Przewodniczący Komisji, który powitał 
wszystkich Członków Komisji oraz zaproszonych Gości. 
 
 Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie protokołu nr 1 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu zawartych 

na drukach: 

 Nr 9 w przedmiocie zmiany uchwały Nr 718/2018 z dnia 02 lipca 2018 r. 
w spawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 
ścieków na terenie Gminy Miasta Radomia w celu przekazania go do 
zaopiniowania organowi regulacyjnemu. 

 Nr 18 w sprawie zmiany uchwały nr 144/2011 Rady Miejskiej w Radomiu 
z dnia 20 czerwca 2011 r. w sprawie powierzenia Miejskiemu 
Przedsiębiorstwu Komunikacji w Radomiu Spółce z ograniczoną 
odpowiedzialnością wykonywania zadania własnego Gminy Miasta 
Radomia z zakresu lokalnego transportu zbiorowego. 

3. Sprawy różne.                                                                                                                                                                                           
Przewodniczący Komisji zapoznał zebranych z porządkiem dziennym posiedzenia, 
który został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 1.Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty (4 Radnych za, 0 
przeciw, 1 wstrzymujący się od głosu).  
Ad. 2. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski poprosił o przedstawienie 
projektów uchwał zawartych na drukach: 
- Nr 9 w przedmiocie zmiany uchwały Nr 718/2018 z dnia 02 lipca 2018 r. w spawie 
przyjęcia projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie 
Gminy Miasta Radomia w celu przekazania go do zaopiniowania organowi 
regulacyjnemu. 
Wiceprezes Zarządu spółki Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub 
Kolecki poinformował, że w związku z pismem Państwowego Gospodarstwa 
Wodnego Wody Polskie wzywającym do usunięcia braków w przyjętym uchwałą nr 
718/2018 z dnia 02 lipca 2018r. załączniku – projekcie Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasta Radomia – należy podjąć nową 
poprawioną wersję projektu Regulaminu.  W rozdziale 3 § ust.1. dookreślono, że 
dostarczanie wody i odprowadzanie ścieków odbywa się na podstawie pisemnej 
umowy zawartej pomiędzy przedsiębiorstwem wodociągowo-kanalizacyjnym 
posiadającym sieć wodociągową oraz kanalizacyjną a odbiorcą usług, zgodnie z art. 6 
ustawy. W rozdziale 4 § ust.2. dookreślono, że rozliczając odbiorców za usługi dostawy 
wody i odprowadzania ścieków w okresie przejściowym tzn. w okresie zmiany 
wysokości taryfowych cen i stawek opłat, tj. do dnia obowiązywania dotychczasowej 
taryfy oraz od dnia obowiązywania nowej taryfy, Przedsiębiorstwo dokona 



oszacowania zużycia wody i odprowadzanych ścieków na podstawie 
średniodobowego zużycia pomiędzy odczytami, proporcjonalnie do liczby dni 
obowiązywania poprzedniej i nowej taryfy. Należność za wodę i ścieki naliczona 
będzie według określonej w ten sposób ilości wody i odprowadzanych ścieków i stawek 
opłat, obowiązujących odpowiednio w poprzedniej i nowej taryfie. W rozdziale 5 § ust.2  
dookreślono co powinien zwierać wniosek o wydanie warunków przyłączenia. 
W rozdziale 6 § 9 ust.4 i 5 doprecyzowano że, osoba zainteresowana ma możliwość 
wglądu do aktualnego poziomu usług w siedzibie przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjnego w Dziale Obsługi Interesanta. Potencjalny odbiorca usług ma 
możliwość uzyskania informacji w zakresie dostępności do usług wodociągowych 
i kanalizacyjnych poprzez wystąpienie do przedsiębiorstwa wodociągowo-
kanalizacyjnego.   
Radny Łukasz Podlewski zapytał, czy odbiorca, który jest już podłączony do sieci ma 
możliwość otrzymania informacji na temat czynionych inwestycji i w jakim czasie 
wodociągi muszą udzielić odpowiedzi. Wiceprezes Zarządu spółki Wodociągi 
Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub Kolecki odpowiedział, że takie informacje 
można otrzymać, spółka udziela odpowiedzi jak najszybciej. Kierownik Biura 
Nadzoru Właścicielskiego Justyna Wdowiak dodała, że spółki nie obowiązuje kpa 
więc nie ma ustawowego terminu na udzielenie odpowiedzi.   
Wiceprezes Zarządu spółki Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub 
Kolecki poinformował, że w rozdziale 7 § 10 dodano ust. 4 w brzmieniu: z odbioru 
przyłącza sporządzany jest protokół zdawczo-odbiorczy, który zawiera: sposób 
włączenia w istniejącą sieć, średnice, długość, materiał z jakiego zostało wykonane 
przyłącze oraz miejsce wstawienia wodomierza, szkic wykonanego przyłącza , dane 
zleceniodawcy oraz dane komisji zdawczo-odbiorczej (tj. dane wykonawcy, 
użytkownika, przedstawiciela przedsiębiorstwa wodno-kanalizacyjnego). Pozostałe 
zapisy regulaminu pozostały bez zmian.  
Przewodnicząc Komisji Marcin Majewski zapytał czy wszystkie uwagi, które były 
podniesione w piśmie zostały uwzględnione. Wiceprezes Zarządu spółki Wodociągi 
Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub Kolecki odpowiedział, że tak.   
Radny Łukasz Podlewski powiedział, że w 2017 roku przychody spółki wynosiły 
87 000 000,00 zł, koszty 94 000 000,00 zł, strata wynosi  7 000,000,00 zł, a wypłacona 
dywidenda kilka mln. zł i poprosił o wyjaśnienie tej sytuacji. Wiceprezes Zarządu 
spółki Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub Kolecki odpowiedział, że 
spółka przychody z działalności podstawowej ma w takiej wysokości że są straty na 
poziomie 4 000 000,00 zł. Wynik dodatni spółka osiąga na odpisach amortyzacyjnych 
co powoduje, że spółka osiąga dodatni wynik finansowy. Radny Łukasz Podlewski 
zapytał, jak wygląda sytuacja z odbiorcami, którzy mają zaległości w opłatach. 
Wiceprezes Zarządu spółki Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub 
Kolecki odpowiedział, że jeżeli chodzi o windykację największym dłużnikiem jest 
Radomski Szpital Specjalistyczny.    
W związku z wyczerpaniem pytań Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 9. Radni pozytywnie  
zaopiniowali projekt uchwały zawarty na druku Nr 9 w przedmiocie zmiany uchwały Nr 
718/2018 z dnia 02 lipca 2018 r. w spawie przyjęcia projektu regulaminu dostarczania 
wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Miasta Radomia w celu przekazania 
go do zaopiniowania organowi regulacyjnemu (3 Radnych za, 0 przeciw, 2 
wstrzymujących się od głosu). Opinia Komisji nr 2 została dołączona do protokołu. 
Radna Katarzyna Pastuszka – Chrobotowicz zapytała, czy zostało oszacowane ile 
więcej środków wpłynie do budżetu spółki po tych podwyżkach cen wody. Wiceprezes 



Zarządu spółki Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub Kolecki 
odpowiedział, że w chwili obecnej nie jest w stanie powiedzieć jaka to będzie kwota 
ponieważ konieczne są dokładne wyliczenia. Radna Katarzyna Pastuszka – 
Chrobotowicz zapytała, o obniżkę cen wody. Wiceprezes Zarządu spółki 
Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub Kolecki odpowiedział, że obniżka 
cen wody uzależniona jest od warunków ekonomicznych. Nie ma jeszcze odpowiedzi 
na pismo wysłane przez spółkę do Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody 
Polskie. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał kto w spółce jest 
odpowiedzialny za Program Life, jak wygląda jego realizacja i dlaczego są takie 
opóźnienia. Wiceprezes Zarządu spółki Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. 
Jakub Kolecki odpowiedział, że za Program odpowiedzialny jest Prezes Olszewski 
i to on może najlepiej wypowiadać się na temat realizacji tego Programu.    
- Nr 18 w sprawie zmiany uchwały nr 144/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 20 
czerwca 2011 r. w sprawie powierzenia Miejskiemu Przedsiębiorstwu Komunikacji 
w Radomiu Spółce z ograniczoną odpowiedzialnością wykonywania zadania 
własnego Gminy Miasta Radomia z zakresu lokalnego transportu zbiorowego. 
Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Justyna Wdowiak poinformowała, że 
na mocy Uchwały nr 144/2011 z dnia 20 czerwca 2011 r. Rada Miejska  
w Radomiu powierzyła Miejskiemu Przedsiębiorstwu Komunikacji w Radomiu Spółce  
z ograniczoną odpowiedzialnością wykonywanie zadania własnego Gminy Miasta 
Radomia z zakresu lokalnego transportu. Podjęto decyzję, że nastąpi powierzenie 
70% rynku dla MPK, a 30% zostaje w podmiotach publicznych.  Zmiany w Uchwale nr 
144/2011 z dnia 20 czerwca 2011 r związane są z orzecznictwem, które mówi aby nie 
powielać zapisów ustawy w uchwale i polegają na skreśleniu w §1 ustępu 4 ponieważ 
kwestie w nim zawarte regulują ustawa i rozporządzenie. Skreślony został § 3 mówiący 
o sposobie rozliczenia rekompensaty, którą spółka otrzymuje od Gminy co w sposób 
szczegółowy opisany jest w umowie powierzenia. Skreślony zostaje § 2 mówiący 
o obowiązywania i liczbie wozokilometrów. W 2011 roku roczna liczba wozokilometrów 
wynosiła 6 500 000 powierzone, a 30% jest w rynku komercyjnym. MPK realizuje około 
6 400 000 wozokilometrów, a przekroczenie tej liczby powoduje że MPK nie może już 
realizować dodatkowych kilometrów przez co m.in. nie może prowadzić przewozów 
w gminach ościennych. W § 2 wskazany był również czas umowy powierzenia. W dniu  
5 czerwca 2012 r. została zawarta umowa  o świadczenie usług publicznych w zakresie 
komunikacji miejskiej pomiędzy Gminą a Spółką, która obowiązuje do 30 czerwca 
2022r. Wkrótce kończy się okres obowiązywania tej umowy a jest jeszcze kwestia 
pozyskiwania taboru dla komunikacji miejskiej i zasad trwałości projektu. W tym roku 
Gmina podpisała umowę na realizację projektu: „Rozwój infrastruktury w zakresie 
zrównoważonej mobilności miejskiej na terenie Gminy Miasta Radomia oraz Powiatu 
Radomskiego” w ramach działania 4.3. Umowa o dofinansowanie ww. projektu została 
zawarta 27.09.2018 r. pomiędzy Województwem Mazowieckim a Gminą Miasta 
Radomia. Przedmiotem projektu był m.in. zakup 10 autobusów elektrycznych wraz 
z infrastrukturą. Nabyty przez Gminę tabor zostanie przekazany Spółce w formie 
wkładu niepieniężnego (aportu). Spółka zobowiązana jest do utrzymania rezultatów 
projektu, co związane jest również ze zmianą niniejszej Uchwały i Umowy 
o świadczenie usług publicznych w zakresie komunikacji miejskiej.   
Zmiana tej  uchwały spowoduje, że MPK będzie mógł (jeżeli zostanie przedłużona 
umowa powierzenia) wykonywać zadanie przez kolejne 10 lat. W tym roku Gmina 
będzie składała wniosek o dofinansowanie zakupu 9 autobusów elektrycznych 
w ramach działania 6.1 do czego niezbędne będzie przedłużenie czasu umowy 
powierzenia. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, czy w projekcie 4.3 



Gmina będzie ponosiła wkład własny. Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego 
Justyna Wdowiak odpowiedziała, że wartość całego projektu wynosi ponad 
70 000 000,00 zł w tym kwota dofinansowania wynosi 56 000 000,00 zł, a pozostałą 
część stanowi wkład własny. Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zapytał, kto 
i dlaczego ustalił taką wartość wozokilometrów. Kierownik Biura Nadzoru 
Właścicielskiego Justyna Wdowiak odpowiedziała, że taki podział został stworzony 
w latach 95-97 kiedy to Prezydentem był Kazimierz Wlazło wtedy ustalono, że 30% 
rynku będzie w podmiotach prywatnych a 70% rynku w podmiotach publicznych. 
6 500 000 wozokilometrów stanowi 70% ryku co zostało również przyjęte uchwałą 
z 2011 roku chociaż bardzo to ogranicza spółkę. Radny Łukasz Podlewski zapytał czy 
Rada nie może tego zmienić. Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Justyna 
Wdowiak odpowiedziała, że w zaproponowanym projekcie uchwały zapis ten zostaje 
wykreślony.  
W związku z wyczerpaniem pytań Przewodniczący Komisji Marcin Majewski zarządził 
głosowanie nad projektem uchwały zawartym na druku Nr 18. Radni pozytywnie  
zaopiniowali projekt uchwały zawarty na druku Nr 18 w sprawie zmiany uchwały nr 
144/2011 Rady Miejskiej w Radomiu z dnia 20 czerwca 2011 r. w sprawie powierzenia 
Miejskiemu Przedsiębiorstwu Komunikacji w Radomiu Spółce z ograniczoną 
odpowiedzialnością wykonywania zadania własnego Gminy Miasta Radomia 
z zakresu lokalnego transportu zbiorowego (5 Radnych za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący 
się od głosu). Opinia Komisji nr 2 została dołączona do protokołu. 
 
Ad. 3. Radny Łukasz Podlewski zapytał czy MPK prowadzi przewozy komercyjne. 
Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Justyna Wdowiak odpowiedziała, że 
prowadzi je w bardzo małym zakresie. MPK posiada 2 autobusy turystyczne oraz ma 
powierzony transport osób niepełnosprawnych. Przewodniczący Komisji Marcin 
Majewski zapytał, czy spółka Wodociągi ma już uchwalony biznesplan. Wiceprezes 
Zarządu spółki Wodociągi Miejskie w Radomiu Sp. z o.o. Jakub Kolecki 
odpowiedział, że jeszcze nie.  
Więcej spraw nie było.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim 
za przybycie i zamknął posiedzenie 

 
 
 
Przewodniczący Komisji 
 
 
     Marcin Majewski 


